

考察訪問

Delegations and Study Missions



◆ 近 4,000 名華商共同探討全球發展機遇。
Nearly 4,000 Chinese entrepreneurs gathering to discuss global development opportunities.

參加世界華商大會 Participating in the WCEC

本會為世界華商大會“召集人組織”三名成員之一，自首屆大會起，每屆均組織代表團出席。第 18 屆世界華商大會於澳門舉行，本會一如既往組織代表團赴會，與來自港澳、內地和海外政商領導及華商精英等近 4,000 人，攜手探索如何推進全球華商參與大灣區建設，推動民營企業拼船出海，在環球政經新形勢下發掘新商機。

是屆大會以“共商共築華商命運共同體”為主題。開幕式上，國務院僑務辦公室主任陳旭宣讀全國政協主席王滬寧發來賀信，中國人民政治協商會議全國委員會副主席咸輝、澳門特區行政長官岑浩輝則分別致辭。

本屆世界華商大會設主旨論壇及五個專題論壇，本會成員應邀擔任演講嘉賓。在閉幕晚宴上，大會宣佈阿聯酋中華工商總會取得第 19 屆世界華商大會主辦權，並舉行會旗交接儀式。(2-4/11)

As one of the three Founder Members of the World Chinese Entrepreneurs Convention (WCEC), the Chamber has sent a delegation to every convention since its inception. The 18th WCEC was held in Macao, bringing together nearly 4,000 political and business leaders and Chinese entrepreneurs from Hong Kong, Macao, the Mainland and overseas to explore ways to engage global Chinese entrepreneurs in the Greater Bay Area development, encourage private enterprises to go global, and seize new opportunities amid the changing global political and economic landscape.

Under the theme “Working Together to Build a Community of Shared Future for Chinese Entrepreneurs”, the opening ceremony featured a congratulatory letter from Wang Huning, CPPCC National Committee Chairman, read by Chen Xu, Director of the Overseas Chinese Affairs Office of the State Council, and addresses by Xian Hui, CPPCC National Committee Vice Chairman and Sam Hou-fai, Chief Executive of the Macao SAR.

The convention included one plenary and five thematic forums, with the Chamber’s members as speakers. At the closing dinner, the General Chamber of Commerce of Chinese Entrepreneurs in the UAE was announced as the host of the 19th WCEC, followed by a flag handover ceremony. (2-4/11)



◆ 出席廣交會開幕禮。
Attending the opening ceremony of the Canton Fair.

出席廣交會 Attending Canton Fair

每年均應邀參加春秋兩季中國進出口商品交易會（廣交會），致力推動內地進出口貿易發展。年內，第 137 屆（春季）及第 138 屆（秋季）廣交會在廣州舉行，代表團除出席開幕式、參觀展覽外，並與多位官員會面，工商促進外貿經濟。（14-15/4、13-14/10）

Every year the Chamber is invited to the biannual China import and Export Fair (Canton Fair), a landmark event for promoting the country's foreign trade. The 137th (spring) and 138th (autumn) sessions of the Canton Fair were held in Guangzhou in the year. As in past years, the Chamber formed a delegation to attend the opening ceremonies and visit the exhibitions of both sessions. (14-15/4 & 13-14/10)



◆ 與南京市委書記周紅波（右一）座談交流。
Exchanging views with Zhou Hongbo (first from right), Secretary of Nanjing Municipal Committee.

考察內地及海外經貿新形勢 Exploring the Mainland and Overseas Business Environment

內地考察				
代表團	日期	到訪地點	會見領導	主要活動
南京 上海	27-29/4	南京 上海	江蘇省委書記信長星 南京市委書記周紅波 上海市常務副市長吳偉	與上海市工商聯（總商會） 合辦 2025 滬港企業家圓 桌會
浙江	25-26/7	寧波	列席全國政協副主席梁振英與 浙江省委書記王浩等領導會見	合辦第 2 屆浙港現代專業服 務合作會議 與浙江省工商業聯合會和浙 商總會簽訂合作備忘
前海 (與新加坡中華 總商會、香 港新加坡商 會合辦)	20-21/2	前海	深圳市委常委、前海合作區黨工委 書記、前海管理局局長王守睿	拜訪粵港澳大灣區企業家聯 盟、前海香港商會 參觀前海展示廳、前海深海 青年夢工場北區



◆ 實地考察前海最新發展。
On-site study of the latest developments of Qianhai.

Delegation to the Mainland				
Delegation	Date	Place	Official Visited	Activity Highlight
Nanjing Shanghai	27-29/4	Nanjing Shanghai	Xin Changxing, Secretary of Jiangsu Provincial Committee	Co-hosting the 2025 Shanghai-Hong Kong Entrepreneurs Roundtable with the Shanghai Federation of Industry and Commerce (Shanghai General Chamber of Commerce)
			Zhou Hongbo, Secretary of Nanjing Municipal Committee	
			Wu Wei, Executive Vice Mayor of Shanghai	
Zhejiang	25-26/7	Ningbo	Attending the meeting with CY Leung, Vice Chairman of the CPPCC National Committee and Wang Hao, Provincial Party Secretary of Zhejiang and other leaders	Co-hosting the 2nd Zhejiang-Hong Kong Modern Professional Services Cooperation Conference Signing cooperation memorandum with the Zhejiang Provincial Federation of Industry and Commerce and the Zhejiang Entrepreneurs Association
Qianhai (Co-organizing with Singapore Chinese Chamber of Commerce and Industry and Singapore Chamber of Commerce (Hong Kong))	20-21/2	Qianhai	Wang Shourui, Standing Committee Member of the Shenzhen Municipal Party Committee, Secretary of the Party Working Committee of Qianhai Cooperation Zone and Director of Qianhai Management Bureau	Visiting the Guangdong-HK-Macao Bay Area Entrepreneurs Alliance and the Hong Kong Chamber of Commerce (Qianhai) Visiting the Qianhai Exhibition Center and North Zone of Qianhai Shenzhen-Hong Kong Youth Innovation and Entrepreneur Hub



◆ 出席浙港現代專業服務合作會議。
Attending the Zhejiang-Hong Kong Modern Professional Services Cooperation Conference.



◆ 拜訪阿聯酋外貿部。
Visiting the Ministry of Economy of the UAE.

海外考察				
代表團	日期	到訪地點	會見領導	主要活動
阿聯酋	26-28/7	迪拜 阿布達比	中國駐阿聯酋特命全權大使張益明 阿聯酋寬容部部長謝赫納哈揚阿勒納哈揚 阿聯酋外貿部部長塔尼阿勒傑尤迪	了解第 19 屆華商大會申辦進程

Delegation to Overseas Region				
Delegation	Date	Place	Official Visited	Activity Highlight
UAE	26-28/7	Dubai Abu Dhabi	Zhang Yiming, Chinese Ambassador to the UAE Sheikh Nahayan Mabararak Al Nahyan, Minister of Tolerance and Coexistence of the UAE Thani bin Ahmed Al Zeyoudi, Minister of Economy of the UAE	Understanding the 19th WCEC Bidding Progress